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Znak: OR. 0002.17.2023 

 

Protokół nr LXIII/2023 

z sesji Rady Powiatu Rawickiego odbytej w dniu 21 grudnia 2023 r. w godz. od 09:04 do 11:20. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Ceglarek Wiesław 
2. Drozdowski Ryszard   
3. Frąckowiak Katarzyna  
4. Gilewski Jacek  - nieobecny 
5. Heinze Marek  
6. Jagodziński Maciej  
7. Junory Karol 
8. Kołeczko Krzysztof    
9. Kośmider Grażyna 
10. Matysiak Paweł   
11. Moryson Jakub 
12. Osiecki Radosław  
13. Pawłowski Tadeusz  
14. Popielas Piotr 
15. Sidor Roman 
16. Sperzyński Adam 
17. Węcłaś Szymon  - nieobecny   

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady-otworzył obrady mówiąc: „Otwieram LXIII sesję Rady 
Powiatu Rawickiego”. Powitał wszystkich obecnych uczestniczących w obradach. Stwierdził, że 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz quorum w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co stanowi 88% ustawowego składu Rady, tym samym zostaje 
spełniony wymóg zawarty w § 13 ust. 3 pkt 1 Statutu Powiatu Rawickiego, Rada jest władna 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie zapytał, czy radni wnoszą 
zastrzeżenia, co do trybu lub sposobu zwołania dzisiejszej sesji.  

Radni nie wnieśli zastrzeżeń, co do trybu i sposobu zwołania sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LXII Sesji.  
4. Sprawozdanie Starosty Rawickiego z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego  

w okresie międzysesyjnym. 
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5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Rawickiego na lata 2024 – 2034. 
7. Podjęcie Uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok. 
8.  Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. ,,Budowa 

infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji na obszarze powiatu 
rawickiego - ETAP III" w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Wielkopolski 2021-2027, Priorytet 3. Fundusze europejskie dla zrównoważonej mobilności 
miejskiej w Wielkopolsce, Działanie 3.1. Rozwój zrównoważonej mobilności miejskiej. 

9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pakosław na 2023 rok 
na opracowanie ,,Strategii zrównoważonej mobilności miejskiej dla Gminy Pakosław". 

10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2023 – 2034. 

11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 
12. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia i 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2026. 
13. Podjęcie Uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Rawickiego w 2024 roku. 
14. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Rawickim na lata 2024-2026.  
15. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LV/426/23 Rady Powiatu Rawickiego 

z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych Powiatowi 
Rawickiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych w roku 2023. 

16. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok. 
17. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok. 
18. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Powiatu Rawickiego 

na 2024 rok. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zakończenie. 

3. Przyjęcie protokołu z LXII sesji. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–poinformował, że protokół z LXII sesji Rady Powiatu 
Rawickiego Radni otrzymali drogą elektroniczną, był wyłożony do publicznego wglądu w 
Starostwie Powiatowym. Nie wniesiono do niego poprawek lub uzupełnień. Przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z LXII sesji. 
 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu nr LXII głosowało 15 radnych. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 
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Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–stwierdził, że Rada przyjęła protokół z LXII sesji.  

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 
międzysesyjnym. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–poprosił Pana Adama Sperzyńskiego Starostę Rawickiego, 
o przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-przedstawił sprawozdanie stanowiące załącznik nr 2 do 
protokołu. Ponadto przedstawił prezentację z bieżącej działalności powiatu w okresie 
międzysesyjnym, stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu. Na zakończenie przypomniał, że 27 
grudnia przypada 105 rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego, na której upamiętnienie 
zaprosił wszystkich Zebranych. Na obchody rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego dnia 
28 grudnia br. do Warszawy uda się delegacja Powiatu Rawickiego m.in. Wójt Pakosławia, 
Burmistrz Miejskiej Górki oraz poczet sztandarowy ZSPTCKU w Bojanowie. Na zakończenie 
złożył życzenia świąteczne. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła 
interpelacja Radnego Pana Tadeusza Pawłowskiego w sprawie stanowiska dotyczącego 
reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu 
napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji na terenie Powiatu Rawickiego. 

6. Podjęcie Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Rawickiego na lata 2024–2034. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Został rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Nie zgłoszono wniosków. Poprosił 
Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, o omówienie Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
przedstawienie do niej autopoprawek oraz przedstawienie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że do Wieloletniej Prognozy Finansowej do 2034 
roku przyjęto wytyczne Ministra Finansów dotyczące założeń makroekonomicznych na 
potrzeby WPF jst (aktualizacja październik 2023 r.). W rozchodach zaplanowano przepływy 
związane z odpłatą rat kapitałowych, zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. W 
ramach przedsięwzięć w załączniku nr 2 na 2024 rok zaplanowano 19 przedsięwzięć. Zarząd 
Powiatu przygotowując Wieloletnią Prognozę Finansową starał się zachować jej realizm oraz 
zapewnić bezpieczeństwo dla płynności finansowej budżetu. W roku 2024 dokonano 
autopoprawki w załączniku nr 1.  W związku z nowymi zadaniami wprowadzonymi na 2024 rok 
skorygowano przychody z tytułu rozliczeń, czy wolne środki. W przedsięwzięciach w poz. nr 10 
zmiany dokonano do 2028 roku. Wprowadzono nowe zadania:  
- „Rozwój  kompetencji językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu” – realizacja 
zadania w latach 2023-2024,  
- usługi prawne 2024-2025, 
- „Dotacja celowa dla Województwa Wielkopolskiego na realizację zadania publicznego w 
zakresie ochrony zdrowia polegającego na zapewnieniu utrzymania operatorskiego Systemu 
EDM umożliwiającego prowadzenie przez Szpital Powiatowy w Rawiczu sp. z o.o. 
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elektronicznej dokumentacji medycznej, w tym usług e-dokumentacja i e-rejestracja" w latach 
2024-2028. Zmieniono łączne nakłady finansowe i limit 2024, 
- „Modernizacja mostu dojazdowego do budynków Domu Pomocy Społecznej w Osieku”. 
W zadaniach dotyczących przebudowy przejść umniejszono łączne nakłady finansowe i limity 
2024 w miejscowościach Grąbkowo, Szkaradowo, Gostkowo, Golejewko, Sobiałkowo (zadania 
te wprowadzono do WPF na 2023). Od 2022 roku realizujemy zadanie pn. „Modernizacja 
budynku głównego Szpitala Powiatowego w Rawiczu Sp. z o.o. krokiem do poprawy jakości 
udzielanych świadczeń medycznych” zakończenie ma nastąpić w 2024 roku. Zwiększono 
łączne nakłady finansowe oraz limit 2024.  
Wprowadzono nowe zadania: 
- „Przygotowanie wniosku aplikacyjnego i studium wykonalności projektu inwestycyjnego dla 
powiatowych jednostek organizacyjnych na lata 2023-2024.    
- Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji na terenie powiatu 
rawickiego-etap III - poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatowych na lata 2023-2024. 
- Pomoc finansowa dla Gminy Pakosław "Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywy 
dla komunikacji samochodowej, między miejscowościami Pakosław i Sowy w gminie Pakosław 
wraz z budową energooszczędnego oświetlenia". Zadanie realizowane od 2021 roku. 
Następnie przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2024-2034.  
 
Uchwała Nr SO-12/0957/245/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w 
Poznaniu z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2024-2034, stanowi załącznik nr 
4 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–otworzył dyskusję. 
 
Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – przystąpił do głosowania autopoprawek. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Za przyjęciem autopoprawek do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2024 – 2034, głosowało 15 radnych. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały. 
 
Maciej Dubiel Burmistrz Bojanowa-z uwagi na obowiązki służbowe musi opuścić dalsze obrady 
Rady. Złożył życzenia świąteczno-noworoczne wszystkim Zebranym oraz pracownikom 
Starostwa Powiatowego. 
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Romuald Krzyżosiak Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin-złożył życzenia świąteczne.  
  
Piotr Skrzypek Wójt Pakosławia-złożył życzenia świąteczne. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-podziękował za życzenia a na ręce włodarzy Gmin złożył 
życzenia świąteczne mieszkańcom. Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/470/23 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2024 – 2034 głosowało 15 radnych, uchwała stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

7. Podjęcie Uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały wraz z objaśnieniami 
Państwo radni otrzymali. Materiały te zostały rozpatrzone na posiedzeniach Komisji Rady                   
i Zarządu. Nie zgłoszono wniosków do przedłożonego projektu. O zabranie głosu poprosił Pana 
Adama Sperzyńskiego Starostę Rawickiego. 
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-powiedział, że prezentowane kwoty po autopoprawce 
ulegną zmianie w stosunku do projektu. Do wprowadzenia do budżetu jest 12 milionów zł na 
drogi. Dochody bieżące i majątkowe w stosunku do roku bieżącego częściowo wzrosną, 
natomiast wydatki planowaliśmy na poziomie 14 mln zł a w chwili obecnej jest 19 mln zł.           
W planie przychodów i rozchodów jest dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
ponad 3 mln zł na przebudowę odcinka w m. Sowy. W wykazie zadań majątkowych 
jednorocznych wskazano zakup plotera oraz rezerwę na inwestycje i zakupy inwestycyjne 
ogółem na kwotę ponad pół miliona zł. Zadania majątkowe wieloletnie realizujemy już w roku 
bieżącym a będziemy je kontynuować w przyszłym. W znacznym zaawansowaniu jest odcinek 
Bojanowo-Sowiny. Przygotowanie dokumentacji drogi do m. Zielona Wieś 20.000,00 zł, 
przebudowa drogi Stwolno-Skrzyptowo odcinek Zawady-Dębionka. Środki z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie budowy chodników i przejść dla pieszych w Gminie 
Pakosław - Golejewko, w Gminie Jutrosin – Grąbkowo, w Gminie Miejska Górka – Sobiałkowo i 
Gostkowo, w Gminie Jutrosin – Szkaradowo, Grąbkowo. Na przebudowę i modernizację dróg 
powiatowych z Polskiego Ładu mamy 4 mln zł. W ramach tych środków realizowane będą 
odcinki Dłoń-Pępowo, Szkaradowo-Poladowo. W ramach Polskiego Ładu - edycja ochrona 
zabytków mamy 500.000,00 zł na Modernizację budynku A oraz 150.000,00 zł na Renowację 
zabytkowych witraży w auli budynku A Zespołu Szkół Przyrodniczo-Technicznych Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Bojanowie, natomiast na Modernizację mostu dojazdowego do 
budynków Domu Pomocy Społecznej w Osieku 500.000,00 zł.                
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Wystąpienie Starosty Rawickiego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu,  
o przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – odczytała projekt uchwały. Projekt budżetu powiatu 
rawickiego na 2024 rok opracowany został na podstawie planowanych dochodów i wydatków 
budżetu przedłożonych przez kierowników jednostek organizacyjnych, opracowanych na 
podstawie materiałów planistycznych, założeń przedstawionych przez Zarząd Powiatu 
Rawickiego, na podstawie zawiadomienia Ministra Finansów o projektowanych kwotach 
subwencji oraz udziału powiatu w podatku dochodowym od osób fizycznych i osób prawnych, 
zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o projektowanych wielkościach dotacji na zadania 
własne powiatu zlecone z zakresu administracji rządowej realizowane w ramach zawartych 
porozumień oraz planu dochodów Skarbu Państwa.   
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  
o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. 
 
Uchwała Nr SO-12/0952/245/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie  
uchwały budżetowej Powiatu Rawickiego na 2024 rok, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Prowadzący obrady poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, o przedstawienie 
stanowiska Zarządu Powiatu wobec opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – powiedziała, że skład orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej wskazał nieprawidłowości występujące w projekcie na str. 7 w tabeli 
dotyczącej planu wydatków wykazano w ramach wydatków majątkowych „wydatki 
inwestycyjne finansowane z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych”, natomiast w 
projekcie budżetu takich środków nie było. W uzasadnieniu do projektu na str. 16 „Plan 
finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych jst.” w ramach 
rozdziału „Nieodpłatna pomoc prawna” wykazano wydatki w kwocie 132.000,00 zł a zgodnie z 
załącznikami jest to kwota 140.712,00 zł. W zadaniu „Przebudowa i modernizacja dróg 
powiatowych na terenie Powiatu Rawickiego wraz z nadzorem inwestorskim – poprawa 
bezpieczeństwa na drogach powiatowych” na 2024 rok wprowadzono zadanie na kwotę 4 mln 
zł, natomiast łączne nakłady finansowe to 4.081.632,65 zł. W uchwale budżetowej z dnia 30 
listopada 2023 r. wprowadzono 6.000,00 zł na dokumentację projektową. Natomiast na dzień 
15 listopada br. na moment sporządzenia projektu budżetu tej kwoty nie było. Ponadto w 
listopadzie podjęto decyzję o podziale zadania na dwa etapy: w 2023 r. jako zadanie 
jednoroczne wykonanie dokumentacji, natomiast II etap w 2024 r. przebudowa dróg na kwotę 
4.081.632,65 zł.       
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – poprosił Przewodniczących Komisji stałych  
o przedstawienie opinii Komisji Rady o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. 
 
Katarzyna Frąckowiak radna, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła opinię 
stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu. 
 



 7

Krzysztof Kołeczko radny, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił 
opinię stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Grażyna Kośmider radna, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa –
przedstawiła opinię stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Radosław Osiecki radny, Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju – 
przedstawił opinię stanowiącą załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – odczytał opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Powiatu Rawickiego o projekcie budżetu w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa 
obywateli. 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Rawickiego o projekcie budżetu na 2024 
rok  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Następnie poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, o przedstawienie informacji na 
temat autopoprawek. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – powiedziała, że autopoprawki dokonano na wnioski 
kierowników jednostek organizacyjnych. W związku z powyższym dochody ogółem zwiększyły 
się o 5.613.098,97 zł, w tym bieżące i majątkowe oraz unijne. Wydatki ogółem zwiększono o 
5.486.089,80 zł. Zwiększono wydatki bieżące, majątkowe i unijne. Umniejszono deficyt 
budżetu do kwoty 2.664.440,93 zł, który zostanie sfinansowany przychodami z tytułu 
rozliczenia środków unijnych oraz wolnych środków. W związku z powyższym przychody 
umniejszono do kwoty 3.864.440,93 zł. Skorygowano kwoty w rezerwach a do zapisów 
uchwały wprowadzono nowy § 11, tym samym zmieniła się kolejność pozostałych paragrafów. 
W dochodach zwiększono środki z Funduszu Pomocy na zakwaterowanie i wyżywienie 
obywateli Ukrainy o 4.200,00 zł, umniejszono pomoc finansową z gmin z terenu powiatu o 
9.828,48 zł, w poszczególnych zadaniach umniejszono na przebudowę przejść dla pieszych 
59.562,30 zł. Zwiększono z Gminy Jutrosin na dokumentację na ścieżkę rowerową - etap III o 
8.917,50 zł, zwiększono z Gminy Jutrosin i Miejska Górka o 40.816,32 zł na inwestycję drogową 
realizowaną w ramach Polskiego Ładu, zwiększono środki z programu Polski Ład na 
modernizację Szpitala Powiatowego w Rawiczu o 5.500.055,50 zł, wprowadzono środki na 
projekt ERASMUS+ na "Rozwój kompetencji językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w 
Rawiczu" na kwotę 51.671,85 zł, wprowadzono środki od Szpitala Powiatowego w Rawiczu na 
realizację porozumienia z Urzędem Marszałkowskim w ramach EDM w kwocie 67.000,00 zł, 
przesunięto w ramach projektu „Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w subregionie 
leszczyńskim" – korekta paragrafu.  
W przychodach: 
- umniejszono środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg o 354.383,93 zł, zwiększono 

odsetki od lokat środków z II transzy RFIL o 4.046,58 zł, środki z Funduszu Pomocy na 
zadania oświatowe otrzymane w 2023 r. o 32.498,00 zł, 

- zwiększono o 49.812,12 zł z tytułu realizacji projektu pn. „Rozwój kompetencji językowych i 
psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu" i otrzymania I transzy w 2023 roku, 

- zwiększono wolne środki o 141.918,16 zł. 
W ramach zadań majątkowych:  
- Starostwo Powiatowe w Rawiczu wprowadza zadanie inwestycyjne - pomoc finansowa dla 

Gminy Pakosław „Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywy dla komunikacji 
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samochodowej, między miejscowościami Pakosław i Sowy w gminie Pakosław wraz z 
budową energooszczędnego oświetlenia" na kwotę 26.023,35 zł jako kontynuację 
porozumienia od 2021 roku. W zadaniu pn. „Modernizacja budynku głównego Szpitala 
Powiatowego w Rawiczu sp. z o. o. krokiem do poprawy jakości udzielanych świadczeń 
medycznych” zwiększa o 5.922.536,71 zł, w tym dofinansowanie Polskiego Ładu o 
5.500.055,50 zł, odsetki z RFIL o 4.046,58 zł oraz udział powiatu o 418.434,63 zł. 

- PZD w Rawiczu umniejsza zadania dotyczące przebudowy przejść w miejscowościach: 
Golejewko o 34.803,84 zł, Grąbkowo w zakresie budowy chodnika o 84.339,50 zł, 
Sobiałkowo o 138.732,98 zł, Gostkowo o 117.976,45 zł, Szkaradowo o 52.213,34 zł,  
Grąbkowo o 45.442,41 zł, zwiększa zadanie pn. „Przebudowa i modernizacja dróg 
powiatowych na terenie Powiatu Rawickiego wraz z nadzorem inwestorskim" o kwotę 
81.632,65 zł i zadanie przeniesiono do zadań jednorocznych, wprowadza zadanie pn. 
„Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji na terenie 
powiatu rawickiego-etap III" na kwotę 40.590,00 zł na Studium Wykonalności (łączne 
nakłady 2023-2024 - 77.490,00 zł), 

- DPS Osiek - zwiększa zadanie pn. „Modernizacja mostu dojazdowego do budynków Domu 
Pomocy Społecznej w Osieku" o 157.943,64 zł, 

- PCUW w Rawiczu wprowadza zadanie pn. „Przygotowanie wniosku aplikacyjnego i 
studium wykonalności projektu inwestycyjnego dla powiatowych jednostek 
organizacyjnych" na kwotę 40.590,00 zł, 

W związku z powyższymi zmianami rezerwę na inwestycje i zakupy inwestycyjne umniejszono 
o 400.000,00 zł. 
W ramach zadań bieżących: 
- PZD w Rawiczu przeniósł kwotę 5.371,00 zł na wynagrodzenia i pochodne, 
- ZSZ w Rawiczu zwiększył 101.483,97 zł na wydatki w ramach projektu ERASMUS+ pn. 

„Rozwój kompetencji językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu" m.in. na 
bilety lotnicze na Maltę, organizację kursu i kosztów pobytu i zakwaterowania, 

- I LO w Rawiczu - zwiększa o 32.060,00 zł na odprawę emerytalną i ekwiwalent urlopowy, 
- POW Nowy Dworek - przenosi 10.000,00 zł na kieszonkowe dla wychowanków, 35.000,00 

zł na zakup opału, 
- POW Mały Dworek przenosi 10.000,00 zł na kieszonkowe dla wychowanków, 
- ZSZ w Rawiczu zwiększa o 411,00 zł na podatek od nieruchomości, 
- Starostwo Powiatowe w Rawiczu zwiększa o 4.200,00 zł na zakwaterowanie i wyżywienie 

obywateli Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy, 2.600,03 zł dotacje na uczestników 
warsztatów terapii zajęciowej w innych powiatach, 16.266,00 zł dotację dla Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Miejskiej Górce, 67.000,00 zł dotację dla Urzędu Marszałkowskiego 
na realizację zadania publicznego w zakresie ochrony zdrowia polegającego na 
„zapewnieniu utrzymania operatorskiego Systemu EDM umożliwiającego prowadzenie 
przez Szpital Powiatowy w Rawiczu Sp. z o.o. elektronicznej dokumentacji medycznej, 
w tym usług e-dokumentacja i e-rejestracja", przenosi 2.000,00 zł na składkę członkowską 
„Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju", 3.630,00 zł na dotację dla Gminy Rawicz na 
powiatową bibliotekę, 6.097,44 zł na umowę zlecenie w ramach nieodpłatnej pomocy 
prawnej, 

- w jednostkach oświatowych umniejszono koszty energii o 170.000,00 zł, 
- umniejszono wydatki na dokształcanie i doskonalenie nauczycieli o 10.700,00 zł, 
- w ramach Funduszu Pomocy na zadania oświatowe zwiększono 32.498,00 zł na 

wynagrodzenia nauczycieli i pochodne, w tym I LO - 4.484,00 zł, ZSZ - 13.260,00 zł, ZSS - 
6.117,00 zł, ZSPT - 8.637,00 zł. 
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Umniejszono rezerwę na realizację zadań pomocy społecznej i rodziny o 18.866,03 zł, na 
zadania oświatowe o 32.060,00 zł, zwiększono rezerwę ogólną o 1.239,00 zł, na zarządzanie 
kryzysowe o 50,00 zł, na energię o 65.000,00 zł. 
Na podstawie powyższych zmian dokonano zmiany w załącznikach nr 1, 2, 4, 8, 9, 10, 11, 15. 
Wprowadzono załącznik Nr 17. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–otworzył dyskusję. 
 
Tadeusz Pawłowski Radny-powiedział, że budżet przygotowany został racjonalnie. Przyszły rok 
jest rokiem wyborczym i można było pochwalić się rozrzutnością. Zarząd i Pan Starosta tego 
nie zrobili, za co pochwalił.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady– zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedstawionych 
autopoprawek a wobec ich nie wniesienia przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Za przyjęciem autopoprawek do uchwały budżetowej 
na 2024 rok głosowało 15 radnych. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-przystąpiono do głosowania uchwały budżetowej na 2024 
rok. 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/471/23 
w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
Prowadzący obrady zarządził przerwę od godz. 10:23 do 10:45. 

Po wznowieniu obrad wszyscy radni uczestniczący w sesji byli obecni. 
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8. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. ,,Budowa 
infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji na obszarze powiatu 
rawickiego - ETAP III" w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Wielkopolski 2021-2027, Priorytet 3. Fundusze europejskie dla zrównoważonej 
mobilności miejskiej w Wielkopolsce, Działanie 3.1. Rozwój zrównoważonej mobilności 
miejskiej. 

 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali, Pan 
Jarosław Trawka Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg szczegółowo omówił go na 
posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec ich niewniesienia 
przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/472/23 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. ,,Budowa infrastruktury rowerowej jako 
alternatywny sposób komunikacji na obszarze powiatu rawickiego - ETAP III" w ramach 
Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027, Priorytet 3. 
Fundusze europejskie dla zrównoważonej mobilności miejskiej w Wielkopolsce, Działanie 3.1. 
Rozwój zrównoważonej mobilności miejskiej, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pakosław na 

2023 rok na opracowanie ,,Strategii zrównoważonej mobilności miejskiej dla Gminy 
Pakosław". 
 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali, Pan 
Jarosław Trawka Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg szczegółowo omówił go na 
posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec ich niewniesienia 
przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/473/23 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pakosław na 2023 rok na 
opracowanie ,,Strategii zrównoważonej mobilności miejskiej dla Gminy Pakosław", głosowało 
15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 
 
10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady - poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu,  
o omówienie projektu uchwały. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu - powiedziała, że zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej  
dokonano w 2023 i 2024 roku. Zmiany zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji. 
Dokonano autopoprawki Wieloletniej Prognozy Finansowej, zadanie z zadań bieżących 
przeniesiono do inwestycyjnych – p.n. „Przygotowanie wniosku aplikacyjnego i studium 
wykonalności projektu inwestycyjnego dla powiatowych jednostek organizacyjnych" na kwotę 
40.590,00 zł. W związku z powyższym dokonano korekty w dochodach i wydatkach na 2024 r. 
   
Roman Sidor Przewodniczący Rady - wobec niewniesienia pytań i uwag przystąpił do 
głosowania. 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/474/23 w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok.   

Roman Sidor Przewodniczący Rady - poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, 
o omówienie projektu uchwały. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – powiedziała, że dochody zwiększono o 324.439,52 zł, 
wydatki o 344.679,56 zł, przychody o 20.240,04 zł. Wnioski kierowników jednostek 
organizacyjnych zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady - wobec niewniesienia pytań i uwag przystąpił do 
głosowania. 
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      W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/475/23 w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 
2023 rok, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

12. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia i 
Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2026.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały wraz z Programem radni 
otrzymali, Pan Sławomir Wasilewski Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy szczegółowo omówił 
go na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do Programu lub projektu uchwały a 
wobec ich niewniesienia przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/476/23 
w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia i Aktywizacji Lokalnego 
Rynku Pracy na lata 2023-2026, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

13. Podjęcie Uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie Powiatu Rawickiego w 2024 roku. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali, Pani 
Katarzyna Łęcka Naczelnik Wydziału Oświaty, Promocji i Rozwoju szczegółowo omówiła go na 
posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec ich niewniesienia 
przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/477/23 
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w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Rawickiego w 2024 roku, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

14. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 
Rawickim na lata 2024-2026.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały wraz z Programem radni 
otrzymali, Pani Ewa Szczepaniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
szczegółowo omówiła go na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do Programu i 
projektu uchwały a wobec ich niewniesienia przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/478/23 
w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Rawickim na lata 2024-
2026, głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

15. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/426/23 Rady Powiatu Rawickiego 
z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych Powiatowi 
Rawickiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych w roku 2023. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali, Pani Ewa 
Szczepaniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie szczegółowo omówiła go na 
posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec ich niewniesienia 
przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/479/23 
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w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/426/23 Rady Powiatu Rawickiego z dnia 30 marca 2023 r. 
w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych Powiatowi Rawickiemu na realizację 
zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w roku 2023, 
głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

16. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Powiatu Rawickiego na 2024 
rok. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali, 
rozpatrzono go na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec 
ich niewniesienia przystąpiono do głosowania.                 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/480/23 
w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok, głosowało 15 radnych, 
uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

17.Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 
Państwo radni otrzymali, został rozpatrzony na posiedzeniu komisji. Poprosił Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej Panią Katarzynę Frąckowiak, o przedstawienie rocznego planu kontroli 
Komisji.  
 
Katarzyna Frąckowiak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej-przedstawiła plan kontroli Komisji 
na 2023 rok. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/481/23 w sprawie zatwierdzenia rocznego Planu Kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok, głosowało 15 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 

18. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Powiatu 
Rawickiego na 2024 rok. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 
Państwo radni otrzymali, został rozpatrzony na posiedzeniu komisji. Poprosił 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie planów pracy Komisji. Jako pierwszego poprosił 
Pana Krzysztofa Kołeczko Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, następnie 
Panią Grażynę Kośmider  Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa i Pana 
Radosława Osieckiego Przewodniczącego Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju. 
 
Krzysztof Kołeczko Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji–odczytał plan pracy 
Komisji na 2024 rok. 
 
Grażyna Kośmider Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa–odczytała plan 
pracy Komisji na 2024 rok.  
 
Radosław Osiecki Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju–odczytał plan 
pracy Komisji na 2024 rok. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–podziękował i zapytał, czy są pytania lub uwagi a wobec 
ich nie wniesienia przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr LXIII/482/23 w sprawie zatwierdzenia rocznego Planu Kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Rawickiego na 2024 rok, głosowało 15 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  
ZA:15 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Heinze Marek, Jagodziński 
Maciej, Junory Karol, Kołeczko Krzysztof, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, 
Osiecki Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam. 

Nieobecni: 2 
Gilewski Jacek, Węcłaś Szymon. 



 16

19. Wolne głosy i wnioski.  

Roman Sidor Przewodniczący Rady – zapytał, czy poza tematyką dzisiejszego posiedzenia radni 
mają inne pytania lub uwagi. 
 
Radosław Osiecki Radny-zapytał, czy jest szansa na zmianę lokalizacji ewentualnego lodowiska 
w Rawiczu, czy były w tym temacie prowadzone jakieś rozmowy, czy sprawa jest zawieszona. 
Ostatnią propozycją było Targowisko.  
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-po informacji, że teren przy OSiR na ul. Spokojnej nie jest 
objęty warunkami zabudowy, pojawiły się propozycje Poligonu a także Targowiska. W kwestii 
Targowiska propozycja była daleko idąca, ostatecznie lokalizacja ta nie doszła do skutku. 
Pojawiła się także propozycja przy Bibliotece. Lokalizacje te wynikały z faktu, iż Poligon i całe 
centrum objęte jest miejscowym planem, który zastępowałby warunki zabudowy. Okazało się, 
że w 2018 roku Gmina wydała decyzję celu publicznego na teren OSiR, która równoznaczna 
jest z warunkami zabudowy i wiąże się to z tym, że od samego początku w tym miejscu 
lodowisko mogło powstać. W tym przypadku to OSiR powinien złożyć wniosek o pozwolenie 
na budowę, które mogło być przeniesione na spółkę. O decyzji wydanej przez Gminę Rawicz 
wiedział zgodnie z rozdzielnikiem Marszałek Województwa Wielkopolskiego. Można podważać 
argument, czy lodowisko powinno być na zgłoszenie, czy pozwolenie. Niektóre samorządy 
wydają zgodę na zgłoszenie, natomiast nasi pracownicy stoją na takim a nie innym 
stanowisku.     
 
Marek Heinze Radny-jest bulwersująca sytuacja, że Gmina Rawicz posiadała odpowiednią 
dokumentację, która umożliwiała lokalizację lodowiska w miejscu pozostałym po Pawarcie. 
Ponadto nie wyposażyła firmy w odpowiednią dokumentację i wiedzę wysyłając do Starostwa 
po zgody. Ocenia, że cała sytuacja wynikła po sprzeciwie Starostwa na wydanie decyzji o 
budowie na zgłoszenie, wynikła z niskich pobudek, gdzie uczyniono nagonkę polityczną na 
Starostę i Starostwo.     
 
Grażyna Kośmider Radna-słysząc ocenę swego przedmówcy wydaje się, że organy Starostwa 
powinny wiedzieć jak postąpić w danej sytuacji. Firmy nie można oceniać negatywnie 
twierdząc, że zbyt późno złożyła wniosek, być może liczyli, że zgłoszenie jest wystarczające. 
Zapytała o odpowiedzi na wnioski Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa dotyczące Zespołu 
Szkół Zawodowych, chodzi o montaż rolet lub klimatyzatorów w pracowni komputerowej. Z 
otrzymanej odpowiedzi wynika, że z uwagi na trwałość projektu konieczna jest zgoda instytucji 
współfinansującej. Zapytała, czy na taką decyzję długo się czeka. Montaż zwykłych rolet 
materiałowych poprawiłby komfort nauki dzieciom i nauczycielom. W kwestii remontu drogi 
do m. Wydartowo, o której wspominał Pan Starosta powiedziała, że z uwagi na warunki 
atmosferyczne wylewka w późniejszym terminie z pewnością przyczyniłaby się do poprawy 
jakości inwestycji, chyba że opóźnienie skutkowałoby karami finansowymi dla firmy.  
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-pozostaje kwestia możliwości realizacji oraz kwestia umowy 
i kar umownych. Pewne przesłanki do przesunięcia terminu realizacji będą. Firma wystąpiła o 
przesunięcie terminu o 100 dni, naszym zdaniem nie ma uzasadnienia do tak długiego terminu 
przesunięcia inwestycji. Inspektor Nadzoru Budowlanego na nasze zlecenie kontroluje 
prawidłowość procesu inwestycyjnego. Firma Colas realizująca inwestycję posiada 
laboratorium i pełną akredytację tzn. ich badania są uznawane jakby były prowadzone przez 
niezależne laboratorium. Nie mamy podstaw aby nie uznać badań o zagęszczeniu. Musimy 
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ocenić na ile przesunięcia nastąpiły poprzez utrudnienia z naszej strony. Z pewnością 
wydłużymy termin ale nie jak wnioskowała firma o 100 dni. W kwestii Zespołu Szkół 
Zawodowych powiedział, że roletki wewnętrzne nie muszą podlegać uzgodnieniu z 
Wielkopolskim Urzędem Marszałkowskim. Szkoda natomiast, że od początku  nie 
zaprojektowano rolet zewnętrznych, czy żaluzjowych. Warto jednak rozważyć montaż rolet 
zewnętrznych.        
 
Marek Heinze Radny-w kwestii oceny firmy powiedział, że nie ocenia jej negatywnie. 
Starostwo wydało decyzję 15 listopada a zatem był czas na poprawienie dokumentacji i 
podparcie istniejącą dokumentacją z Gminy Rawicz, która umożliwiłaby lokalizację lodowiska. 
Podtrzymuje swoje zdanie o negatywnym działaniu Gminy Rawicz w tej sprawie.  
     
Krzysztof Kołeczko Radny-udało się sprzedać Warsztaty na ul. Sienkiewicza, czy znane są 
zamierzenia inwestycyjne osoby, która wygrała przetarg.  
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-przetarg udało się pozytywnie rozstrzygnąć a podpisanie 
aktu notarialnego przewidziane jest na początek stycznia przyszłego roku. Na chwilę obecną 
może jedynie powiedzieć, że Nabywca jest osobą prawną. Jako Powiat wystąpiliśmy o warunki 
zabudowy mieszkaniowej z ewentualną funkcją usługową. Natomiast co do planów najlepiej 
jak ogłosi je sam inwestor.  
 
Radosław Osiecki Radny-w kwestii lodowiska powiedział, że być może chodzi o kwestie 
kosztów firmy, ponieważ pozwolenie, opinie są droższe niż zgłoszenie.   
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-proszę zapytać Burmistrza co było ostatecznym powodem 
rezygnacji przez firmę.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–złożył życzenia świąteczne.  

20. Zakończenie. 

Roman Sidor Przewodniczący Rady – zamknął LXIII sesję Rady Powiatu Rawickiego.  

 

Przewodniczący Rady 

  

Protokołowała:              Roman Sidor 
podinspektor                                                                              

Zofia Rogala    


